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Het centrum van de vereniging is het depot, van waaruit 
de beheervrijwilligers werken. Daar bevindt zich ook 
het Natuur- en Milieu Educatiecentrum (NME-centrum) 
‘De Waterkant’, waar de meeste excursies starten en 
Stichting Veldstudie natuureducatie aan schoolkinderen 
geeft. Het depot en NME-centrum zijn gelegen aan het 
begin van het Anton Schleperspad, ca. 325 meter vanaf 
de Riekerweg (zie [www.oeverlanden.nl]). U kunt het 
NME-centrum bezoeken tijdens excursies en doorgaans 
op dinsdag en woensdag tussen 10.00 en 16.00 uur 
wanneer de beheervrijwilligers er zijn, evenals soms op 
zaterdag en zondag.

De Oever verschijnt tweemaal per jaar. Daarnaast 
komt er geregeld een digitale nieuwsbrief uit, met 
informatie over actuele ontwikkelingen. U kunt 
deze nieuwsbrief ontvangen door uw e-mailadres 
door te geven via het voorkeurenformulier op 
www.oeverlanden.nl onder Contact en info > 
Algemene informatie. Op www.oeverlanden.nl, in de 
nieuwsbrief, op Facebook en in huis-aan-huisbladen 
en nieuwsbrieven worden onze excursies gepubliceerd. 
Nieuwe leden kunnen zich opgeven op www.
oeverlanden.nl  via Help mee > Word lid. 

De minimale contributie bedraagt € 12,50.
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Bestuur en medewerkers
Bestuur: bestuur@oeverlanden.nl
Liesbeth Stricker, voorzitter: 
voorzitter@oeverlanden.nl
Clary Genuit, secretaris: secretaris@oeverlanden.nl
Tom Koudstaal, penningmeester, 
penningmeester@oeverlanden.nl
Nico Jansen, bestuurslid
Paul Kamsteeg, bestuurslid
Ben Bolscher, webmaster, webmaster@oeverlanden.nl
Liesbeth Stricker, interim redacteur, 
redactie@oeverlanden.nl
Wichert Stemerdink, coördinator beheervrijwilligers

Vacatures: Penningmeester, Redacteur en PR-medew-
erker, informatie via bestuur@oeverlanden.nl

Stichting Veldstudie: coördinator natuureducatie Paul 
Kamsteeg. Tel: 034-7342085,  
natuureducatie@oeverlanden.nl

Colofon
Aan dit nummer werkten mee: Ben Bolscher, Hans 
Bootsma, Josie Dubbeldam, Clary Genuit, Ruud Jansen, 
Nico Jansen, Tom Koudstaal, Wichert Stemerdink, 
Liesbeth Stricker
Opmaak: Studio HB (Hannie van den Bergh)
Druk: Sandedruk, Nootdorp, oplage: 650
Elektronische verzending: Oplage: 150

De Vereniging “De Oeverlanden Blijven!”
Postadres en ledenadministratie: 
E. de Boer-van Rijkstraat 36-I, 1065 GN Amsterdam
telefoon: 020-6154557
website: www.oeverlanden.nl
facebook: www.facebook.com/oeverlandenblijven
instagram: www.instagram.com/oeverlandenblijven
algemeen: info@oeverlanden.nl
administratie: ledenadministratie@oeverlanden.nl

De Oeverlanden liggen aan de noordkant van de Nieuwe Meer, ten zuiden van de snelweg A4/A10. 
Begin jaren tachtig behoedde een actiegroep dit unieke natuurgebied voor ‘stadsontwikkeling’. De 
Vereniging “De Oeverlanden Blijven!” (VDOB!) is voortgekomen uit deze actiegroep. Het gebied wordt in 
samenwerking met de gemeente Amsterdam onderhouden door beheervrijwilligers van de VDOB!, die het 
op ecologische wijze beheren.

Foto voorpagina
Groot springzaad Foto: Hans Bootsma
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IJsvogel broedgeval

In het kader van het programma Natuurversterkende 
maatregelen Oeverlanden zijn in maart 2024 enkele 
kunstmatige ijsvogelkunstwanden geplaatst. Omdat 
dit eigenlijk al vrij laat in het seizoen gebeurde, werd 
niet verwacht dat de wanden nog in 2024 bezet zouden 
worden. Maar bij die in de buurt van het Jaagpadbos 
was het direct raak. Kennelijk zaten de ijsvogels toch 
te springen om woonruimte. Binnen enkele weken 
werd de nestwand bebroed door een paartje ijsvogels. 
Op 10 mei is voor het eerst gezien dat de jongen in 
de nestgang werden gevoerd. Op 19 juli werden de 
jongen van het tweede broedsel gevoerd. Daarna heeft 
zelfs nog een derde broedsel plaatsgevonden. De 
wanden hebben aan het eind van de winter een kleine 
onderhoudsbeurt ondergaan. Nu maar afwachten of ze 
dit jaar weer terugkomen! 

Kerkuil nog altijd aanwezig

Hoewel we er op het depot nooit wat van merken, 
bivakkeert de kerkuil nog steeds regelmatig op het 
depot. Bij het bezoek van de Kerkuilenwerkgroep eind 
juni vorig jaar leek het er eerst op dat er voornamelijk 
gruis in zat, maar nadere inspectie ervan leverde zo 
ongeveer tachtig braakballen op, alhoewel sommige 
mogelijk in kleinere uiteen waren gevallen. Het was 
erg droog spul en er zaten geen verse tussen. Wel nog 
enkele veren. Het uitpluizen van de braakballen begin 
dit jaar liet weinig variatie zien. 89 van de 95 prooien 
waren veldmuizen, het hoofdvoedsel van de kerkuil, 

Nieuwe plantensoorten

Net als de andere inventarisatielijsten is ook de 
plantenlijst bijgewerkt. Deze is aanzienlijk uitgebreid 
daar het hele gebied ten zuiden van de A4 en A10 
wordt meegenomen, samenvallend met het telgebied 
volgens waarneming.nl, net als bij andere soortgroepen 
het geval is. Tenslotte wil de vereniging dit hele gebied 
zo natuurlijk mogelijk houden, met name de weilanden 
van de Riekerpolder. Daarom staan er ook planten op 
als rapunzelklokje, wede en veldsalie die in 2013 
door de gemeente in de bocht van de Oude Haagseweg 
moeten zijn ingezaaid. Net als ruige weegbree dat 
rond het heringericht kruispunt met de Anderlechtlaan 
is verschenen. Ook verwilderen rond de infrastructuur 
in dit deel nogal eens tuinplanten als prikneus, stijf 
ijzerhard en glansschildvaren, en mogelijk ook een 
enkel exemplaar van de zeldzame kruipbrem. Maar 
het leukst zijn toch van oorsprong inheemse soorten 
die in het beheergebied verschijnen. Te noemen zijn 
goudhaver (karakteristiek voor bloemrijke graslanden) 
en wild kattenkruid (kalkrijke ruigten, op een stukje 
dat vanwege duizendknoopbestrijding wel eens 
omgewoeld wordt). Verder is in een boszoom langs het 
Anton Schleperspad boshavikskruid aangetroffen. Ik 
zou zeggen ‘echte soorten in echte omstandigheden’, 
waarvan je hoopt dat ze zich nog wat verder uitbreiden.
Vermeldenswaard is de bevestiging dat in de buurt van 
de Oude Haagseweg de brede orchis is aangetroffen. 
Deze was met een enkel exemplaar al eens in het 
beheergebied gezien, maar mooi dat deze toch wat 
zeldzamere soort dan de gelijkende rietorchis ruimer 
aanwezig blijkt te zijn. Ook nog drie grassen: de 
groene en de bruinrode naaldaar, en handjesgras 
bij een muurtje in de buurt van Paviljoen Aquarius. 
Goudzuring langs de Ecosloot lijkt eveneens een 
karakteristieke soort voor dat biotoop. Heggenrank 
was al bekend van een bosje aan de andere kant 
van de Oude Haagseweg, maar is nu ook in het 
beheergebied verschenen. Nu nog een vrouwtje erbij 
want deze tweehuizige soort kan zich alleen dan 
verder verbreiden, wat me op zich een realistische 
mogelijkheid lijkt voor de Oeverlanden. 

 Hans Bootsma

hoewel ze ook de voor veel roofdieren onsmakelijke 
spitsmuizen eten. Wel werden voor het eerst de 
prooiresten van een bruine rat gevonden. Jammer 
genoeg nog geen tekenen van gewenste soorten als de 
Noordse woelmuis (niet zo waarschijnlijk) of van de 
waterspitsmuis (zou gezien het verspreidingsgebied 
misschien kunnen). Te oordelen naar de hoeveelheden 
witte poep die de laatste tijd op het depot (en in het 
gebied) gevonden worden, is de kerkuil hier op gezette 
tijden nog steeds aanwezig, waarbij het depot als rust- 
en uitvalsbasis dient. 

Hans Bootsma

-  KO R T  O E V E R L A N D E N  N I E U W S  -
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Algemene vergadering 2025
Hierbij nodigen wij u uit voor onze algemene 
vergadering (AV) die gehouden zal worden op 
zaterdag 24 mei 2025 in ons NME-centrum ‘De 
Waterkant’, Anton Schleperspad (in de Oeverlanden).

Zoals gebruikelijk legt het bestuur financiële 
verantwoording af en zal zij ontwikkelingen uit het 
afgelopen jaar toelichten.

Aanvangstijd: 14.00 uur

In de voorliggende Oever treft u de agenda, de 
jaarverslagen en jaarstukken en een inzicht in de laatste 
ontwikkelingen in de Oeverlanden. 

AGENDA

1. Opening en vaststellen agenda
2. Bestuursmededelingen 
3. Ingekomen stukken
4. Notulen AV 2024
5. Jaarverslag Bestuur
6. Jaarverslag Beheervrijwilligers
7. Jaarverslag Publiciteit
8. Jaarverslag Financiën 2024
9. Verslag kascommissie
10. Benoeming nieuwe kascommissie
11.  Verkiezing bestuursleden: Paul Kamsteeg is 

reglementair aftredend en stelt zich herkiesbaar; 
Els Heddens is bereid gevonden om het bestuur te 
versterken.

12. Begroting 2025
13. Stand van zaken lopende projecten
14. Rondvraag en sluiting

Versterking bestuur

Het bestuur is op zoek naar een nieuwe 
penningmeester die de werkzaamheden van de 
huidige interim penningmeester kan overnemen.

De werkzaamheden van de penningmeester bestaan 
uit het bijhouden van de ledenadministratie, het 
innen van de jaarlijkse contributie en het bijhouden 
van de inkomsten en uitgaven. De penningmeester 
stelt jaarlijks de jaarrekening en de begroting op die 
ter goedkeuring aan de ledenvergadering worden 
voorgelegd. Voor informatie kunt u zich wenden tot 
Tom Koudstaal (penningmeester@oeverlanden.nl). 

Voor het aanmelden kunt u terecht bij Liesbeth 
Stricker (voorzitter@oeverlanden.nl).

Daarnaast zijn we nog altijd op zoek naar een 
redacteur. De werkzaamheden van de redacteur 
bestaan uit het opstellen van een voorlopige indeling 

van de Oever, het aanzoeken van leden voor het 
schrijven van de artikelen, het initieel redigeren van 
deze artikelen en het verkrijgen van de bijbehorende 
foto’s van de auteurs. De eindopmaak is uitbesteed. 
Totale hoeveelheid werk is 20 tot 30 uur, tweemaal 
per jaar. En natuurlijk krijgt u in het begin de volle 
ondersteuning van het bestuur.

Ook zijn we nog steeds op zoek naar een PR-
medewerker. De PR-medewerker geeft voorlichting 
en verschaft intern en extern informatie over onze 
vereniging. De PR-medewerker houdt zich bezig 
met het schrijven van brochures, persberichten en 
artikelen voor bladen en websites en geeft binnen 
het bestuur vorm aan de PR-strategie. Ook heeft de 
medewerker een taak bij het werven van leden. 

Voor informatie over en aanmelden voor deze 
functies: Liesbeth Stricker,  
voorzitter@oeverlanden.nl.

-   OPROEPEN  -
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Inleiding
Zoals ieder jaar presenteert het bestuur de 
werkzaamheden en activiteiten van de afgelopen 
periode. De verschillende jaarverslagen kunt u in 
deze Oever terugvinden. De jaarcijfers zullen na 
goedkeuring tijdens de algemene vergadering op de 
website worden geplaatst. 

In 2024 hadden de volgende leden zitting in het 
bestuur: Liesbeth Stricker, voorzitter; Tom Koudstaal, 
penningmeester; Clary Genuït, secretaris, Nico Jansen 
en Paul Kamsteeg.

Nico Jansen heeft aangegeven zijn taken als 
bestuurder te willen beëindigen. Wij betreuren dat zeer 
want Nico heeft enorm veel kennis van het gebied 
en ook van de geschiedenis er van. Hij is meer dan 
40 jaar betrokken geweest bij de vereniging en heeft 
ook niet voor niets twee jaar geleden een koninklijke 
onderscheiding voor zijn vele werk in en voor de 
Oeverlanden ontvangen. Hopelijk kunnen wij nog vaak 
een beroep op hem doen. 

Bestuursactiviteiten
Het bestuur kwam ongeveer elke ze weken bijeen. 
Daarnaast waren er overleggen met de gemeente en 
uitvoerders van projecten in en rond de Oeverlanden 
zoals TenneT/Liander, Zuidasdok, de Gasunie, TriAX 
(vernieuwing knooppunt Nieuwe Meer), en gemeente 
en politie over veiligheid in en rondom de Oeverlanden. 
Het kernteam Oeverlanden is ook betrokken bij deze 
overleggen.

Financiën
In het financiële jaarverslag 2024 van de hand van de 
(interim)penningmeester is in deze Oever opgenomen. 
Ook treft u daar de begroting 2025 aan. 

Beheer
Onder leiding van Wichert Stemerdink en Carla 
Peperkamp hebben de beheervrijwilligers weer flink 
wat werk verzet. Vorig jaar moesten wij melden dat de 
beheerploeg helaas sterk was uitgedund maar gelukkig 
is het afgelopen jaar de ploeg weer gegroeid, maar 
nieuwe vrijwilligers zijn nog altijd welkom want er is 
nog steeds veel werk te verzetten. 

Het jaarverslag van de beheervrijwilligers staat in 
deze Oever.

Leden
Aan het eind van elk jaar vinden er schommelingen in 
het ledenbestand plaats, ook het afgelopen jaar weer. 
Vorig konden we 55 nieuwe leden verwelkomen maar 

er zijn 39 leden uit het bestand verwijderd. Redenen 
hiervoor zijn opzegging wegens verhuizing, maar ook 
overlijden of het niet betalen van de contributie, 
Aan het eind van 2024 stonden er 730 leden en 38 
organisaties ingeschreven. 

Jubileum
Het jaar 2024 stond grotendeels in het teken van het 
40-jarig jubileum. Een uitgebreid verslag van de 
succesvolle activiteiten gedurende de feestweek is 
gepubliceerd in Oever 88 en is terug te vinden op de 
website. 

Het succes van de verschillende activiteiten heeft 
aangetoond dat we, naast de excursies, in de toekomst 
vaker de organisatie van kunstroutes, lezingen, 
workshops en vertonen van films op ons kunnen 
nemen. 

Ontwikkelstrategie De Oeverlanden
Eind 2024 zou een aantal acties uit de 
Ontwikkelstrategie 1e fase zijn uitgevoerd. Helaas 
moeten we constateren dat niet alle acties tot uitvoering 
zijn gekomen. Wel is het onderdeel verhoging 
biodiversiteit aangepakt. Zo is er het visdiefeiland 
geplaatst, maar omdat dit niet op een aantrekkelijke 
plaats voor de vogels ligt wordt het naar een betere 
plek verplaatst. Verder zijn er ijsvogelwanden geplaatst. 
We hoopten de pilot drijvende oevers tijdens het 
jubileumweek van start te kunnen laten gaan maar dit 
project heeft buiten onze schuld vertraging opgelopen. 
Dit lopende jaar gaan we weer om tafel met Zuidasdok 
en TriAX om het project weer vlot te trekken.

De afbakening van het cruisegebied is uitgevoerd en 
nu moeten we afwachten of de cruisers bij mooi weer 
zich niet buiten de begrenzing begeven.

Van de overige geplande acties is nog weinig terecht 
gekomen. De verbetering van de onderdoorgangen 
sneuvelde al snel omdat daar veel te weinig geld voor 
was gereserveerd. De voorstellen voor aanpak van 
het recreatiedeel met de strandjes zijn in de inspraak 
geweest maar de uitvoering is verschoven naar 
eind 2025 en ook de verbeteringen aan het fiets- en 
wandelpadnetwerk laat lang op zich wachten. Helaas 
is dus een deel van de gereserveerde gelden (totaal 3,2 
miljoen) nog niet tot besteding gekomen. 

De kerngroep Oeverlanden is bezig met een 
inventarisatie van de acties 1e fase en noodzakelijke 
acties 2025-2040 vermeld in de Ontwikkelstrategie om 
dit aan de gemeente voor te leggen.

Jaarverslag bestuur 
2024-2025
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Schinkelkwartier
Het afgelopen jaar is het vrij stil geweest rond het 
grote project Schinkelkwartier. Wel zijn er de eerste 
bouwactiviteiten in het deelgebied Nieuwe Meer Oost 
opgestart. 

Op het deelgebied Plantijn, het ‘zorg’deel met 
o.a. het voormalige Slotervaartziekenhuis en het 
Antonie van Leeuwenhoekziekenhuis, gebeurt wel 
meer. Zadelhoff Vastgoed is al enkele jaren bezig 
het voormalige Slotervaatziekenhuis te renoveren en 
daar is inmiddels een zorgcentrum in gevestigd. Ook 
worden er voorbereidingen getroffen voor de bouw 
van appartementen voor zorgpersoneel. Verder was 
er een informatieavond over toekomstige sloop- en 
nieuwbouwplannen van Sanquin voor bewoners uit 
omliggende wijken. De eerste activiteiten omtrent deze 
plannen staan gepland voor het eind van dit lopende 
jaar. 

Hoofdgroenstructuur
Op 6 juni werd het raadgevende referendum over de 
Hoofdgroenstructuur (HGS) gehouden. De opkomst 
was voldoende om het referendum geldig te verklaren. 
Een meerderheid van de deelnemers aan het referendum 
(63%) heeft tegen het voorgenomen besluit over de 
HGS gestemd. Vervolgens heeft de gemeenteraad op 
27 juni tegen het nieuwe HGS gestemd en dus blijft 
het oude HGS uit 2011 voorlopig van kracht. Tijdens 
de raadsvergadering van 27 juni kwam D66 met het 
initiatief een burgerberaad te organiseren om te horen 
wat de Amsterdammers willen. Met de resultaten van 
het burgerberaad zou dan een volgend college met een 
nieuw voorstel kunnen komen dat, zoals het initiatief 
luidt, op meer steun kan rekenen. Wordt vervolgd. 

Onderstation NM2
In 2023 heeft de vereniging beroep aangetekend bij de 
Raad van State tegen het besluit van de gemeenteraad 
om het gewijzigde bestemmingsplan goed te keuren 
dat de bouw van onderstation NM2 tot een hoogte van 
vijftien meter aan de Anderlechtlaan mogelijk maakt. 
Maandenlang bleef het stil maar in het afgelopen najaar 
kreeg de vereniging toch een uitnodiging voor de 
behandeling van het beroep dat op 19 december 2024 
zou plaatsvinden. 

Toch gebeurde er wel het nodige in de periode 
voorafgaand aan de behandeling van het beroep. Zo 
zijn zowel wethouder Zita Pels in begin 2024, als 
haar vervanger Dirk de Jager in november 2024 op 
bezoek geweest op de locatie Anderlechtlaan 250. 
Dit in het bijzijn van een delegatie van het kernteam 
Ontwikkelstrategie Oeverlanden-Sloten en mensen van 
TenneT, Liander en Qirion. Deze bezoeken resulteerden 
in enkele toezeggingen vanuit de gemeente en TenneT 
en Liander. De toezegging van de gemeente behelst 
dat gekeken wordt om het bestaande onveilige fiets- en 
voetpad te vervangen door een deugdelijk wandelpad 
en fietspad van voldoende afmetingen en het liefst 
gescheiden door een bermpje. Het nieuwe station is 

aangepast en komt nu enkele meters van de slootkant 
waardoor toch enige inpassing in het groen mogelijk 
wordt. TenneT heeft bovendien toegezegd voor een 
passend beheer van het groen op hun erf en zelfs op het 
deel dat van Rijkswaterstaat is, zorg te gaan dragen. 
Door deze positieve aanpassingen heeft de vereniging 
besloten de bezwaarprocedure bij de Raad van State 
stop te zetten, vlak voor de zitting die 19 december zou 
plaatsvinden. 

Hopelijk dat zodoende de energietransitie zonder 
vertraging uitgevoerd kan worden en dat wandelaars 
en fietsers op een prettige en veilige manier de 
Oeverlanden kunnen bereiken.

Onderhoud De Waterkant, portacabin en 
loods

De verbouwing van de benedenverdieping werd begin 
van 2024 voltooid met het plaatsen van een nieuwe 
keuken. De bovenverdieping werd aan het eind van 
dat jaar aangepakt. Deze ruimte is vergroot doordat 
een deel van de hal er bij is getrokken en er is ook een 
nieuwe keuken geplaatst. Het betekent dat er meer 
ruimte is voor vergaderingen en lezingen.

Het gehele gebouw is inmiddels ook voorzien van 
ledverlichting. 

De vervanging van de portacabin heeft vertraging 
opgelopen en zal hopelijk komend najaar plaatsvinden. 
De bouwvergunning daarvoor is inmiddels 
aangevraagd.

De vervanging van de loods is doorgeschoven naar 
2026.

Excursies
In 2024 zijn de volgende negen excursies 
georganiseerd: Rondje Nieuwe Meer, 
Nachtegalenavond, Vogelexcursie, Plantenexcursie, 
Nachtvlinderexcursie, Paddenstoelenexcursie, 
Bomenexcursie op Tuinpark Ons Buiten, Landelijke 
natuurwerkdagen de Winterwandeling. De 
excursies werden heel goed bezocht en voor de 
paddenstoelenexcursie waren er zoveel aanmeldingen 
dat besloten is twee excursies daarvan te organiseren. 
Helaas konden deze door het op dat moment nog 
ontbreken van paddenstoelen niet doorgaan.

Educatie
In 2024 heeft de vereniging weer samengewerkt 

met de stichting Veldstudie om de natuur- en 
milieueducatielessen aan Amsterdamse scholen tot 
een succes te maken. Het afgelopen jaar hebben 
514 leerlingen de veldwerklessen gevolgd, waarvan  
55% basisschoolleerlingen en 45% middelbare 
schoolleerlingen.  

Biobende 
Afgelopen jaar zijn er totaal zeven zaterdagmiddagen 
natuurlessen voor de jeugd verzorgd, drie in het 
voorjaar en vier in het najaar. Het aantal aanmeldingen 
groeit gestaag, gemiddeld werden zo’n achttien tot 
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Het eerste halfjaar van 2024 stond voor de 40-jarige 
VDOB! uiteraard in het teken van het jubileum. De 
leden werden regelmatig op de hoogte gehouden 
van de plannen, folders en posters werden verspreid, 
de pers werd benaderd en ook via groene platforms 
als Buurtgroen020 werd de jubileumweek onder 
de aandacht van de Amsterdammers gebracht. Dit 
resulteerde, zoals in een eerdere Oever al werd 
beschreven, in een prima bezochte jubileumweek, 
nieuwe contacten met buurtorganisaties en bedrijven en 
werden van de 55 nieuwe leden in 2024 er 16 lid in de 
jubileumweek. Daarmee komt het aantal leden op 730.

De rest van het jaar is ook niet stilgezeten. Er 
waren folders aanwezig tijdens buurtevenementen, 
het jubileumboek kreeg bij vrijwel alle boekhandels 
rondom de Oeverlanden een prominente verkoopplek, 
Facebook en Instagram werden weer opgepakt, vijf 
nieuwsbrieven werden verspreid en de website werd 
verder verbeterd. De Biobende-middagen voor de 
jeugd, waar ze van alles leren over bijvoorbeeld 
waterdiertjes, werden steeds beter bezocht en 
leverden nieuwe leden op. Hopelijk kunnen we 
dit verder uitbouwen. Ook de samenwerking met 
stichting Veldstudie en Heem Locaties heeft weer veel 
Amsterdammers bekend gemaakt met het gebied.

Om de bezoeker van de Oeverlanden zo goed 
mogelijk op de hoogte te houden werden recentelijk in 
het gebied een aantal bordjes geplaatst met uitleg over 
de geplande bomenaanplant en werd het informatiebord 

vlakbij het depot regelmatig ververst.
Helaas kwam het gebied ook weleens verdrietig in 

het nieuws, Zo deed AT5 verslag van een, overigens 
aan ouderdom overleden, schotse hooglander en later 
van een vermist persoon die helaas overleden werd 
aangetroffen. Deze gebeurtenissen betreuren we 
uiteraard zeer.

Eind april zullen verspreid over het gebied een serie 
gedichten worden of zijn geplaatst. Josie Dubbeldam 
(lid) en Nico Jansen (bestuurslid) hebben inspirerende 
gedichten en (lied)teksten uitgezocht die zij de stad 
aanbieden voor haar 750 jarig bestaan (zie elders 
in het blad). Als vereniging zullen we hier zeker 
ruchtbaarheid aan geven!

Het aantal bakjes met folders hebben we helaas 
wel flink moeten terugschroeven. Hoewel de folders 
onmiskenbaar nieuwe leden opleveren, blijken ze toch 
te vaak in de vegetatie te belanden. Ook over de vraag 
of het nog in het belang is van de vereniging om ons 
nog via sociale media als Facebook en Instagram te 
profileren wordt nagedacht. Maar gelukkig weten ook 
steeds meer mensen de website te vinden en stijgt het 
aantal mensen die de nieuwsbrief willen ontvangen 
gestaag. Ook voor de Oever en kalender kunt u 
overigens kiezen voor de online versie!

Clary Genuït, secretaris

Jaarverslag publiciteit 

twintig kinderen aangemeld maar de opkomst bleek 
altijd iets lager, soms door ziekte, soms was het spelen 
bij een vriendje of vriendinnetje op dat moment 
belangrijker. We kunnen concluderen dat de bekendheid 
van de Biobende groeit en dat het voortzetten ervan in 
een behoefte voorziet. 

Heem Locaties
Heem Locaties heeft ook in 2024 de bovenste 
verdieping weer regelmatig verhuurd. Maar net als een 
jaar eerder moesten de verhuuractiviteiten een aantal 
weken worden stilgelegd wegens andere activiteiten. 
Eerst was dat in mei wegens de viering van ons 
40-jarig jubileum waar we zowel de boven- als de 

benedenruimte voor nodig hadden en de laatste twee 
maanden voor de verbouwing van de bovenverdieping. 
Inmiddels wordt de vernieuwde bovenverdieping weer 
regelmatig verhuurd.

Namens het bestuur,
Liesbeth Stricker, voorzitter



Het plannen van beheeractiviteiten is altijd lastig 
voor een vrijwilligersvereniging als de VDOB!. Het 
aantal vrijwilligers en de uren die zij werken kan 
door de jaren heen sterk fluctueren. Het afgelopen 
jaar hebben we slechts een kleine 2700 uren kunnen 
maken. Bijna duizend minder dan de afgelopen jaren. 
De natuurwerkdag, die normaal gesproken toch goed 
bezocht wordt, had dit jaar de laagste opkomst ooit. 
Mogelijk komt dit door concurrentie van andere parken 
in de stad, die sinds twee jaar ook meedoen aan deze 
dag. Des te meer waardering voor alle vrijwilligers die 
door het jaar heen en op de natuurwerkdag samen met 
betaalde kracht Carla Peperkamp enthousiast en hard 
gewerkt hebben om het gebied in goede staat te houden.

Meer capaciteit
Het aantal vrijwilligers is inmiddels alweer gegroeid 

en als alles goed gaat krijgen we na jaren eindelijk een 
nieuw onderkomen voor de beheerploeg. Momenteel 
zitten we zo’n beetje op elkaars schoot in een vervallen 
portacabin. De plannen voor het nieuwe onderkomen 
liepen vertraging op, maar met een beetje geluk komt 
het dit jaar nog voor elkaar. Dan kunnen we actiever 
gaan zoeken naar nieuwe mensen, wat in de huidige 
situatie eigenlijk niet verantwoord is. 

Daarnaast krijgen we ook een nieuwe messenbalk 
en eindelijk een bandhooier (harkmachine). 
Beide elektrisch en dus minder lawaai en stank! 
Met dit materieel kunnen we een stuk meer werk 
aan en bovendien zijn de schommelingen in 
vrijwilligersaantallen makkelijker op te vangen. Meer 
beheercapaciteit dus en dat is mooi, want we hebben er 
een paar stukjes gebied bij om te beheren! 

Witte Wievenveld vergroot
Om te beginnen is de bypass die langs het Witte 
Wievenveld liep (werkzaamheden brug 1864 over 
de Ringvaart) weer verwijderd. In plaats van de 
situatie in oude staat terug te brengen, hebben we de 
gemeente zover gekregen een overbodig stuk fietspad 
te verwijderen. Dit pad is nu met de bermen bij het veld 
getrokken zodat een van onze ecologische hotspots 
bijna een kwart groter geworden is. Bij ingrepen zoals 
die bypass verwacht je natuurschade. Dan is het een 
verrassing als je er juist een prachtig stuk bij krijgt! 
Ook tijdens de werkzaamheden werd er duidelijk 
geprobeerd zo min mogelijk schade te veroorzaken. 
Een paar jaar geleden ging ook het baggeren van de 
Jaagpadsloot boven verwachting goed, laten we hopen 
dat deze lijn doorgezet wordt.

Exotische braam eruit, inheemse bomen 
erin
Een tweede positieve ontwikkeling: de BAM heeft in 
de regio bomen moeten kappen voor werkzaamheden 
en kan deze niet op dezelfde plek herplanten. Als 
alternatieve locatie zijn de Oeverlanden voorgesteld. 
Er zullen inheemse bomen geplant worden in het 
graasgebied en de recreatiezone en vooral in het 
Jaagpadbos. Normaal gesproken zijn we niet voor 
aanplant, maar er zijn goede redenen deze kans te 
grijpen. 

In het graasgebied zorgen de koeien voor een minder 
diverse aanwas van jonge bomen. Ze hebben een 
duidelijke dieetvoorkeur. Met de aanplant kunnen we 
wat tegenwicht bieden voor de bomen die de laatste 
jaren gesneuveld zijn. Ook in de recreatiezone zijn 
door ouderdom schaduw gevende bomen verdwenen. 
Met het oog op de toekomst is het goed alvast 
nieuwe te planten. En de kop van het Jaagpadbos was 
overwoekerd met dijkviltbraam, een invasieve exoot 
die overal in de Oeverlanden de struwelen dreigt over 
te nemen. De aanplant van bomen gaf een mooie 
gelegenheid deze struwelen op een aantal plekken aan 
te pakken. Een deel van deze herwonnen stukken zal de 
VDOB! in beheer nemen.

De aanplant van bomen zal tot volgend jaar moeten 
wachten. In het struweel woonden namelijk veel 
zwervers en stadsnomaden. Het ontruimen, maaien en 
opruimen (de onvolprezen beheerploeg heeft meerdere 
karrevrachten stinkende troep verwijderd) is nog steeds 
niet afgerond en het plantseizoen is inmiddels voorbij. 
In het volgende verslag zal ik erop terugkomen.

Hooglanders
Zoals ik net schreef, zijn de hooglanders 
verantwoordelijk voor een verandering in het 
bomenbestand op de Oeverlanden. De meeste 
volwassen bomen kunnen wel tegen wat vraatschade 
of worden met rust gelaten, maar bijna alle essen 
zijn uit het graasgebied verdwenen en iepen hebben 
het soms ook moeilijk. Jonge bomen worden vaak 
“gebonsaid”. De enige soort waar ze echt vanaf blijven 
lijkt de esdoorn te zijn. Helaas, want die is van zichzelf 
juist een woekeraar. De laatste tijd hadden we door 
omstandigheden heel weinig hooglanders lopen en dat 
had zichtbare gevolgen. Nadat een stier was overleden, 
een ander afgevoerd en het kalf weg moest met een 
gebroken hoefje, overleed ook nog een van de twee 
koeien. De overgebleven koe heeft langere tijd alleen 
gelopen. En dan is het opvallend hoe snel de natuur 
reageert. Nu de begrazingsdruk zo laag was, schoten 
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er ineens overal jonge bomen op, met name essen. 
En er stonden meer kruiden zoals pastinaak en wilde 
peen, die ooit veel voorkwamen maar bijna uit het 
graasgebied verdwenen waren. Dat toont duidelijk 
wat een invloed die dieren hebben op het gebied. Wat 
betreft de laatste hooglander: ze heeft gezelschap 
gekregen van drie jongelingen en ze lijken het goed 
met elkaar te kunnen vinden. Door ouderdom loopt ze 
inmiddels mank, daar is niets aan te doen. Voorlopig 
oogt ze nog heel tevreden en kan ze haar oude dag 
beleven op haar vertrouwde Oeverlanden.

Voortgang natuurversterkende 
maatregelen
Er zijn drie ijsvogelwanden aangelegd, waarvan er al 
één gebruikt is. Op een andere wand is net deze week 
een boom gevallen maar de schade lijkt mee te vallen. 
Vorig jaar is ook een broeihoop voor ringslangen 
aangelegd. Normaalgesproken kijk je in de vroege 
herfst of je eierschalen in de broeihoop vindt, maar 
daar hadden we helaas geen tijd voor. Als we straks 
nieuwe mest aanbrengen (nodig om te zorgen dat 
het blijft broeien) zullen we ernaar kijken. De drie 
geplande bijenhotels en het winterverblijf voor de 
ringslangen zijn deels aangelegd. Verwachting is dat 
deze dit voorjaar nog afkomen. Langs twee kwetsbare 
plekken zijn paaltjes geplaatst die niet geheel voldoen, 
deze zullen dit jaar nog vervangen worden. De 
werkzaamheden aan de vleermuistunnel zijn nog niet 

begonnen, maar er staat al wel een paal met nestkast op 
het depot. 

Waarnemingen
En dan als laatste weer een paar leuke waarnemingen 
die nog niet in kort nieuws staan. Er komt regelmatig 
een vos op het depot die de vuilnisbak omkeert. Ik heb 
de indruk dat de hermelijn het beter doet in het gebied 
en de rietorchis is definitief terug op de kleivlakte. Dit 
jaar vielen mij ook de bijenwolven op. Je zou denken 
dat ik als imker een hekel aan die beesten heb, maar het 
is een van mijn favorieten. 

Wichert Stemerdink, coördinator beheervrijwilligers
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Het financiële jaar 2024 werd vooral gekenmerkt door 
inkomsten en uitgaven in het kader van ons 40-jarig 
jubileum en door kosten van renovatie van ‘De 
Waterkant’. Belangrijk nieuws is ook dat er afspraken 
zijn gemaakt met het Stadsdeel Nieuw-West over een 
bijdrage voor de beheervrijwilligers.

R&V - Inkomsten
De opbrengsten uit contributies, donaties en giften 
is verder toegenomen met €1.306. Per saldo is het 
ledental gegroeid met 11 leden, het verlies van 39 
leden werd dus ruimschoots gecompenseerd. Tegen de 
verwachting in groeide de gemiddelde bijdrage per lid 
dankzij enkele zeer ruime bijdragen. Het aantal leden 
dat gebruikt maakt van onze ANBI-status, groeide met 
twee leden. Aan het verzoek om een vrijwillige bijdrage 
voor de kalender wordt goed gevolg gegeven. Met de 
bijdrage voor de kalender 2024 van bijna €1.683 (deels 
ontvangen in 2023), worden de productiekosten voor 
een belangrijk deel gedekt. Subsidies waren er dankzij 
het jubileum. Belangrijke subsidies waren van PwC 
(€7.505) en Red Company (€5.904) voor de productie 
van het boek en wandelkaart, Buurtfonds Nieuw-West 
(€1.500), van Dijk Nijkamp Stichting (€1.013), en 
enkele kleinere subsidies van €500 uit het Donutfonds 
Slotervaart. Van het Stadsdeel ontvingen we €2.000 
voor bijdrage kosten beheervrijwilligers en tot slot was 
er een subsidie voor de productie van een informatieve 
film HGS van €9.668 die via onze boeken liep. We 
hebben zowaar ook weer rente-inkomsten! Heem 
Locaties verhuur was wat lager dan verwacht, mede 
door het niet beschikbaar zijn van de bovenetage door 
de verbouwingen en het jubileum.

R&V - Uitgaven
Veel kosten voor bestuur en uitgeverij zijn binnen 
de begroting gebleven. De uitgeverij was hoger dan 
begroot vanwege de uitgaven van boek ‘Leven in de 
Oeverlanden’, wandelkaart en correspondentiekaarten. 
De kosten voor Oever en kalender worden beperkt 
gehouden doordat veel leden deze beide uitgaven of 
niet, of als pdf ontvangen. Kosten jubileum betreft 
slechts een deel van de totale kosten; zie voor alle 
kosten en inkomsten jubileum het aparte overzicht. 
Terreinonderhoud betrof een verhoogde bijdrage voor 
de beheervrijwilligers dankzij een subsidie daarvoor 
van het stadsdeel. Kosten beheer depot zijn aanzienlijk 
lager dan begroot omdat de verbouwingskosten van 
‘De Waterkant’ zo goed als volledig door de gemeente 
zijn betaald en nog geen kosten zijn gemaakt voor 
vervanging van de portacabin. Belangrijke materiaalkosten 
zijn schelpen voor verbeteringen paden  (€332) en 
uitbreiding van het aantal bankjes (€1.674). . Voor Educatie 
en Biobende zijn geen bijzondere kosten geweest.

R&V - Reserveringen en Resultaat
De structurele huurinkomsten worden geboekt als 
reserveringen voor uitgaven van het depot en ‘De 
Waterkant’. Kosten daarvoor werden grotendeels 
daaruit betaald. De bijzondere huurinkomsten hebben 
we gebruikt voor het jubileum 2024. Er is voor 
€15.045 meer gereserveerd dan opgenomen. Dit werd 
vooral veroorzaakt door een reservering uit het legaat 
dat we mochten ontvangen, (€16.646). Er is voor de 
vervanging van portacabin en loods een extra bedrag 
van €7.500 gereserveerd. Eindresultaat is een positief 
saldo van €2.323.

Balans
De balans geeft de vermogenspositie weer van de 
vereniging. De reserveringen zijn verhoogd met de 
huuropbrengsten. De reservering ‘De Waterkant’ kan 
alleen in overleg met de Stichting Veldstudie worden 
besteed. Er was een extra reservering voor het Depot 
en er is een reservering voor het Rein Cremerfonds 
van €10.000. Voor dit fonds zal een reglement worden 
opgesteld. De debiteuren bij de activa betreft nog te 
ontvangen bedragen van het stadsdeel voor de kosten 
van verbouwing. Door de overgang naar een nieuw 
factureringssysteem van de gemeente zijn er ernstige 
vertragingen ontstaan bij de uitbetaling. Een deel 
van de voorraad van de boeken, wandelkaarten en 
correspondentiekaarten zijn op de balans opgenomen.

Begroting - Inkomsten
Het zal een uitdaging worden om het hoge niveau van 
inkomsten bijdrage te handhaven (is dat echt nodig, 
iets minder kan best als er  na de verbouwingen maar 
de inkomsten gelijke tred houden met de uitgaven. 
Ledental staat onder druk en bijdrage per lid laat een 
dalende trend zien. Meer propaganda is belangrijk voor 
verdere groei van het aantal leden. Er is een toegezegde 
subsidie voor de kosten van de beheervrijwilligers en 
een van het Donutfonds Slotervaart. Andere subsidies 
zijn nog onzeker. Enig herstel van de huurinkomsten 
wordt verwacht. Er is een extra opname uit de 
reserveringen voorzien voor de medebekostiging 
van de vervanging van de portacabin voor de 
beheervrijwilligers. Het gebouw wordt betaald door 
het stadsdeel maar de inrichtingskosten komen voor 
rekening van de vereniging. Ook zijn er nog kosten 
voor afronding van de verbouwing van ‘De Waterkant’.

Begroting - uitgaven
Bij de groep Bestuur, Uitgeverij is de belangrijkste post 
de kosten voor Oever en de kalender. Ook zal een deel 
van de inventaris worden afgeschreven. Andere posten 
zijn vergelijkbaar of iets hoger. Bij terreinonderhoud 
is een hogere bijdrage voorzien voor de vrijwilligers 
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dankzij de subsidie van het stadsdeel. De bedrage zal 
ongeveer neerkomen op €2,50 per uur. Beheer depot 
zijn voornamelijk onze kosten voor de vervanging 
van de portacabin en de resterende kosten voor ‘De 
Waterkant’.
Huurinkomsten worden gebruikt voor reserveringen 
en een extra reservering is nodig voor verdere kosten 
inrichting nieuw beheervrijwilligersgebouw en de 
vervanging van de loods in 2026. Een klein positief 
saldo van €1.000 wordt begroot.

Financiële verantwoording Jubileum 
2024
Op de AV van 2024 is gevraagd om een aparte 
verantwoording van het jubileum. Bij de R&V zijn de 
jubileumkosten verdeeld over de verschillende posten, 
de post Jubileum is meer een restrubriek voor de 
overige jubileumkosten. In het overzicht is onderscheid 
gemaakt tussen kasinkomsten en mutaties bezittingen. 
De kasuitgaven van in totaal €36.141 werden gedekt 
voor 47% uit sponsoring, 38% uit reserveringen en 
8% uit verkopen, in totaal waren de kosten voor 93% 
gedekt. Door toevoeging van de voorraad uitgeverij op 
de balans is er een positief eindresultaat van €4.051. 
De kasuitgaven waren voor 74% kosten van uitgeverij, 
7% organisatiekosten en 19% voor kosten activiteiten. 
Gezien het succes van de jubileumactiviteiten en de mooie 
publicaties zijn we als bestuur van mening dat de uitgaven 
voor het jubileum meer dan verantwoord waren.

Tot Slot
Ondanks hetgeen ik heb vermeld in het verslag 
van vorig jaar over het beëindigen van mijn 
penningmeesterschap, ben ik als penningmeester en 
daarmee als bestuurder aangebleven. Een opvolger 
is nog niet gevonden. Het komend jaar zal ook 
financieel een belangrijk jaar worden vanwege de 
vervanging van de portacabin en het voorbereiden 
van de vervanging van de loods. Ik zal daarom, tot 
een nieuwe penningmeester zich aandient, de taken  
bestuurder/penningmeester blijven combineren om de 
vernieuwingen op het depot te realiseren. 

Dank
De bijdrage van onze leden blijft de kurk waar de 
vereniging op drijft. De vele leden die meer betalen 
dan het minimum en de leden die gebruik maken 
van de fiscale aftrek, zorgen voor toekomstvaste 
inkomsten. Wij danken alle leden voor hun financiële 
steun. Veel leden maken ons sterker bij overleg met 
de gemeente en het krijgen van extra middelen voor 
de verbeteringen van de gebouwen op het depot en het 
versterken van de biodiversiteit in de Oeverlanden.

Namens het bestuur, Tom Koudstaal, penningmeester
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Het doen van waarnemingen in de Noordelijke 
Oeverlanden blijft interessante soorten opleveren en 
vooral véél soorten. In 2014 waren we nog trots dat we 
zo’n 2.500 soorten in het gebied hadden waargenomen, 
inmiddels zijn het er bijna 4.100!. De inzet was de 
laatste jaren om per eind 2024, het jaar waarin we het 
40- jarig bestaan van de vereniging vierden, de 4.000 
soorten te bereiken. Dit aantal is door het werk van 
onze waarnemers ruim overschreden. Een compleet 
overzicht met ca 4.050 soorten is te vinden op onze site 
oeverlanden.nl/biodiversiteit. Er zijn 19 soortenlijsten 
met planten en dieren uit de Noordelijke Oeverlanden 
die je kunt inzien of downloaden.  Op het platform 
waarneming.nl zijn in de Oeverlanden inmiddels meer 
dan 30.000 waarnemingen gedaan van 3.655 soorten 
vogels, planten, paddenstoelen en vooral insecten. 
Actuele waarnemingen zijn te zien op: waarneming.
nl/locations/16094 (Amsterdam - Nieuwe Meer - 
Oeverlanden Noord (NH)).

De lijsten en de soorten op waarneming.nl laten zien 
dat de biodiversiteit in het gebied erg hoog is. Het 
aantal soorten in Amsterdam bedraagt ongeveer 10.000, 
dit betekent dat alleen al in de Oeverlanden meer dan 
40% van alle soorten in Amsterdam zijn aangetroffen. 
Geen enkel park in Amsterdam kan hier aan tippen, 
alleen het Amsterdamse Bos dat bijna 8 maal groter is 
(9,2 km²) dan de noordelijke Oeverlanden komt in de 
buurt. Het aantal soorten op waarneming.nl van het bos 
is met 3.846 vergelijkbaar met de Oeverlanden, maar 
het is minder dan onze totale inventarisatie (nu 4.086).

Mooie en een gekke kevers 
Afgelopen jaar kregen we met een nieuwkomer te 

maken die tot 2019 nog niet in Noord-Holland bekend 
was. De Fraaie schijnbok  (Oedemera nobilis) (zie 
foto).  Inmiddels is deze soort overal in de Oeverlanden 
op bloemen te vinden. De mannetjes vallen op door hun 
extreem dikke dijen.

Ik was verbaasd om nog een andere nieuwe kever 
aan te treffen: de kortschildglimworm (Phosphaenus 
hemipterus) (zie foto). Dit mannetje liep rond 
op een van onze graslandjes. Het beest doet mij 
enigszins denken aan een prehistorische trilobiet. De 
mannetjes zijn ongevleugeld en de vrouwtjes geven in 
tegenstelling tot de twee andere glimwormen in ons 
land geen licht. 

Biodiversiteit Oeverlanden 
is enorm 

Recente waarnemingen op waarneming.nl/locations/16094

Aantal soorten per groep, top 10

Kevers   1.115
Planten 658
Vlinders 458
Vliegen 363
Wantsen en cicaden 280
Paddenstoelen  244
Overige insecten/ ongewervelden 231
Bijen en wespen 211
Mossen en korstmossen 176
Vogels 147
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Fraaie schijnbok Oedemera nobilis op een margriet

Kortschildglimworm Phosphaenus hemipterus mannetje

We kennen onze soorten
We kennen inmiddels veel soorten in het gebied 

en we leggen vast wanneer deze zijn waargenomen. 
Natuurlijk komen er steeds nieuwe soorten bij. In de 
tabel de aantallen soorten van de grootste groepen.

De waarde van deze inventarisatie gaat verder dan 
alleen de Oeverlanden of de gemeente Amsterdam. 
Naast een aantal zeer zeldzame soorten zijn er ook twee 
soorten gevonden die nog niet uit Nederland bekend 
waren. Het betreft een dwergwesp en een bladcicade. 
Deze soorten zullen dit jaar in wetenschappelijke 
artikelen worden gemeld. 

Deel je waarnemingen 
Zie je ook interessante dieren, planten of paddenstoelen 
in dit gebied? Maak dan gebruik van de gratis app 
ObsIndentify of ObsMapp om soorten op te voeren 
voor https://www.waarneming.nl. Wij houden het 
goed bij wat er gezien is. Op onze excursies kunnen je 
ook veel leren over vogels, planten, paddenstoelen en 
vlinders in het gebied. 

Bijeenkomst waarnemers
Op 29 maart hielden we voor het eerst een 

bijeenkomst met waarnemers om ervaringen uit te 
wisselen. De vereniging heeft mogelijkheden om 
onderzoeken te ondersteunen als daar suggesties voor 
zijn.

Tekst en foto’s Ruud Jansen
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Half april zullen een twintigtal gedichten en (lied)
teksten worden geplaatst  op borden vanaf het begin 
van het Jaagpad bij de splitsing met de Riekerweg, 
tot aan de Ringvaart van de Haarlemmermeerpolder, 
tevens de uiterste westgrens van de gemeente 
Amsterdam. De lijst van bijdragen op deze poëtische 
wandelroute ziet eruit als volgt:

1.  De Tuinman en de dood van Pieter Nicolaas van 
Eyck (1926)

2. Lof van het onkruid van Ida Gerhardt (1974)
3. In de trein van Willem Wilmink
4. De moeder de vrouw van Martinus Nijhoff (1934)
5.  Ik ben blij dat ik je niet vergeten ben van Joost 

Nuissl (1975)
6. Geef mij maar Amsterdam Johnny Jordaan (1955)
7. Pa van Doe Maar (1983)
8. Mijn vlakke land van Jacques Brel (1962)
9.  Zondagmiddag Buitenveldert van Frans Halsema 

(1969)
10.   Domweg gelukkig in de Dapperstraat van J.C. 

Bloem (1945)
11.   De zachte krachten zullen winnen van Henriëtte 

Roland Holst-van der Schalk (1918)
12.   Vrijheid is altijd vrijheid van de andersdenkenden 

van Rosa Luxemburg
13.  De Schalmei van Jan Jacob Slauerhoff (1930)
14.  De dievenwagen van Willy Alberti (1967)
15.   Ruimte maken voor Amsterdammers van Melanie 

van der Horst (2023)

16.    Dagsluiting (1968), Roeping (1973), Herinnering 
(1983) van Gerard Reve

17.  Oeverlanden van Onno-Sven Tromp (2025)
18.  De Lente, Waterlelie van Fredrik van Eeden
19.  Groter dan ik van Froukje (2020)
20.  Hee Amsterdam van Drukwerk (1983)

Deze lijst is nog onder enig voorbehoud van de 
regeling van de rechten van een aantal gedichten en 
(lied)teksten. 

Het idee voor het plaatsen van gedichten in het vrije 
veld is opgedaan op het landgoed ‘De Oude Buissche 
heide’ bij Zundert, waar de wandeling verlucht wordt 
met gedichten van Henriëtte Roland Holst-van der 
Schalk die eigenares was en in 1954 het landgoed heeft 
geschonken aan Natuurmonumenten. Dit landgoed is 
een bezoek meer dan waard.

Juist de onverwachte ontmoeting met mooi verwoorde 
poëzie, filosofische beschouwingen die een ander 
perspectief bieden of aansprekende liederen uit een 
lang verleden heeft een bijzonder effect. Maar een 
hedendaagse rap van Froukje laat zien dat liederen en 
dichtkunst dicht bij elkaar liggen en springlevend zijn.

Dat de gedichten uw wandeling een extra dimensie 
geven en aanzet tot een mooie rondwandeling door de 
Oeverlanden en wellicht de ronde om het Nieuwe Meer.
  

Josie Dubbeldam en Nico Jansen

Dichter bij de Oeverlanden

Vindplaatsen gedichten
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VDOB! stopt 
bezwaarprocedure NM2 
bij de raad van State

1975 Molenwetering naar het westen. Rechts de nieuwe 

rijksweg A4 en het gasstation.

Anderlechtlaan naar het noorden gezien vanaf de hoek 

met de Oude Haagseweg. Veel ruimte voor auto’s maar 

wandelaars en fietsers worden bijna de sloot in geduwd.

2025 Molenwetering en kaal gemaakt terrein voor het 

nieuwe Transformator- en schakelstation.

Het transformatorstation Nieuwe Meer 1, staat sinds 

2003 in de Riekerpolder langs de Anderlechtlaan. Doordat 

het pal tot op de sloot is gebouwd is er geen plek meer 

voor erfbeplanting. Het nieuwe station komt enkele 

meters van de slootkant waardoor toch enige inpassing 

in het groen mogelijk wordt. TenneT heeft bovendien 

toegezegd voor een passend beheer van het groen op 

hun erf en zelfs op het scheggetje aan de kop, dat van 

Rijkswaterstaat is, zorg te gaan dragen. We hopen tevens 

op een mooi toegangshek dat een betere uitstraling heeft 

dan het industriële hek dat er nu staat en dat al flink 

versleten is. 



Contributie 2025
Wij hebben uw contributie heel hard nodig! 
U heeft hiervoor al van ons een email of brief 
ontvangen. Als u nog niet betaald heeft en geen 
automatische betaling heeft ingesteld, dan kunt 
u de contributie 2025 ook overmaken via een 
betaalverzoek met bijgaande QR-code.

Hoe werkt het?
•  Scan deze QR-code met de QR-scanner op 

uw smartphone.
•  Open het ING-betaalverzoek in uw 

browser.
•  Bij ‘ING Betaalverzoek via IDEAL’ hoogt u 

het bedrag van €0,00 op naar het gewenste 
bedrag (minimaal €12,50, meer is van harte 
welkom!).

•  Dan kunt u uw bank kiezen en op de 
gebruikelijke wijze betalen.

• De QR code is geldig tot 7 mei 2025.

U kunt de contributie ook overmaken op onze 
rekening NL47 INGB 0004 0688 09 van ‘De 
Oeverlanden Blijven’. Vermeld dan wel graag 
uw lidnummer of postcode.

Periodieke gift
Wilt u voor uw contributie of donatie 
gebruik maken van de mogelijkheid van de 
volledige aftrekbaarheid van het bedrag bij 
uw belastingaangifte omdat we als vereniging 
ANBI-geregistreerd zijn? Vraag dan eerst 
aan penningmeester@oeverlanden.nl de 
overeenkomst daarvoor met toelichting op. 
Ook kunt u dit aangeven op het VDOB!-
voorkeurenformulier, dat u kunt vinden op 
onze website www.oeverlanden.nl/algemene_
informatie/. U kunt dan ook uw voorkeur 
opgeven voor de wijze van ontvangst van het 
blad Oever, de nieuwsbrief en de kalender en 
uw eventuele adreswijziging doorgeven.
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Tekst en foto’s Nico Jansen

8 november 2024 Wethouder Dirk de Jager, die tijdelijk 

Zita Pels vervangt, bezoekt de locatie Anderlechtlaan 

250. Met bestuursleden van Vereniging “De Oeverlanden 

Blijven!” Liesbeth Stricker en Tom Koudstaal en 

Bjorn Warning van het kernteam ontwikkel Strategie 

Oeverlanden-Sloten. Mensen van TenneT, Liander 

en Querion geven uitleg over de bouw van het 

transformator- en schakelstation Nieuwe Meer 2. Naar 

aanleiding van dit bezoek dat resulteerde in toezeggingen 

van Burgemeester en wethouders en door positieve 

aanpassingen van het station heeft de vereniging besloten 

de bezwaarprocedure bij de Raad van State stop te 

zetten, vlak voor de zitting die 17 december zou hebben 

plaats gevonden. De toezegging van de gemeente behelst 

dat aansluitend op de grondwerkzaamheden ten behoeve 

van kabelaansluitingen, waarvoor het bestaande fietspad 

moet worden weggegraven, er een deugdelijk wandelpad 

en fietspad zullen terugkeren van voldoende afmetingen 

en het liefst gescheiden door een bermpje. Ook de 

onderdoorgang van de A4 en spoorlijnen zal betrokken 

worden om dit veiliger en vriendelijker te maken voor het 

langzaam verkeer. De oversteek van vooral de afrit maar 

ook de oprit van de A4 behoeven aandacht want die is 

onoverzichtelijk voor kinderen.

Hopelijk dat zodoende de energietransitie zonder 

vertraging uitgevoerd kan worden en dat wandelaars en 

fietsers op een prettige en veilige manier de Oeverlanden 

kunnen bereiken.
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Activiteiten
Voor alle activiteiten geldt: verzamelen bij NME-centrum De Waterkant in de Oeverlanden, tenzij anders 
aangegeven. Voor leden en kinderen is deelname gratis, niet-leden betalen € 2,50 per persoon. Opgave 
is niet nodig tenzij anders aangegeven. Meer informatie is te verkrijgen via www.oeverlanden.nl/
contactformulier of info@oeverlanden.nl.

‘Dichter bij de Oeverlanden’ 
Medio april – half oktober: 
In het kader van Amsterdam 750 biedt de vereniging 
de stad een gedichtenroute aan. Josie Dubbeldam en 
Nico Jansen hebben 20 inspirerende gedichten en (lied)
teksten uitgezocht die verspreid over het gebied zijn 
geplaatst. 
Elders in de Oever vindt u meer informatie.  

Nachtegalenexcursie 
Zaterdag 19 april  (als alternatief bij slecht weer: 
maandag 21 april) 6:30-8:00 uur (let op: datum 
is gewijzigd t.o.v. vermelding op kalender) met 
Ruud Wolterman
Ruud Wolterman leidt in de vroege ochtend de 
nachtegalenexcursie. Deze mooie zangers zijn hopelijk 
weer teruggekeerd in de Oeverlanden om ons in de 
vroege ochtend met hun concert te verrassen. We 
verzamelen vanaf 6:15 uur bij het NME-centrum  en 
de deelnemers kunnen tegen een geringe vergoeding 
van €4 na de excursie aansluiten voor een gezamenlijk 
ontbijt. 

Omdat de groepsgrootte niet groter kan worden dan 15, 
is opgave voor deze excursie gewenst. Daarbij graag 
aangeven of u van het ontbijt gebruik wilt maken. 
Stuur daarvoor een bericht naar: info@oeverlanden.nl

Rondje Nieuwe Meer 
Zondag  20 april,  11-15 uur 
met Nico Jansen 
Als de veerpont de ‘Helena’ ook in 2025 weer subsidie 
krijgt van de gemeente kunnen de echte wandelaars 
weer met Nico mee voor een wandeltrip rond de 
Nieuwe Meer. Er wordt gestart vanaf het NME-centrum 
‘De Waterkant’ en de totale afstand bedraagt ongeveer 
13 km. 

Vogelgeluidenexcursie 
Zondag 11 mei 10-12:30 uur 
met Wendela Tenner en Jan Jongejans
Deze excursie start om 10:00 uur in het NME-centrum 
‘De Waterkant’ met een korte presentatie door Wendela 
en Jan over vogels en  hun geluiden. Daarna gaan we 
het natuurgebied in om ‘in het echt’ te genieten van de 
vogels en proberen we de eerder gehoorde geluiden  te 
herkennen.

Nachtvlinders 
Vrijdag  16 mei  21-24 uur 
met Trees Kaizer en Ruud Jansen
Trees en Ruud gaan bij het NME-centrum nachtvlinders 
lokken. Om de verschillende nachtvlinders aan te 
trekken gebruiken ze een laken, zoetigheid en licht. 
Deelnemers wordt aangeraden een zaklamp en anti-
muggenlotion mee te nemen.

Algemene ledenvergadering 
Zaterdag 24 mei  14-16 uur
In ons NME-centrum vindt de jaarlijkse vergadering 
plaats waarin het bestuur de (financiële) 
verantwoording voor het gevoerde beleid aflegt en de 
plannen voor het lopende jaar aan de leden voorlegt.

Plantenexcursie 
Zondag 22 juni  11-13 uur  
met Hans Bootsma en Nico Jansen
Deze rondleiding kan ook elk jaar weer op een brede 
belangstelling rekenen. In de zomermaanden staan 
de Oeverlanden in bloei. Er komen veel bloemen- en 
plantensoorten voor in het natuurgebied. Nico en Hans 
begeleiden de zoektocht naar de bloeiende natuur .


